



## Bernd Koether

Deutschland/Germany

Geboren 1944 in Hamburg, 1964–1969 Studium der Freien Kunst an der HfbK Hamburg bei Prof. Thiemann, Prof. Bendixen und Peter Philips. Seit 1969 freischaffender Maler. 1975–1981 Dozent für Zeichnen und Malen an der VHS Norderstedt. 1978–1984 Lehrauftrag an der Fachhochschule für Fahrzeugtechnik Hamburg in den Fächern Darstellende Geometrie und Automobil-Design. 1983 Kunstpreis der Lichtwark Gesellschaft. 1985 Stipendium in Ekely, Oslo, Norwegen. 1985/86 Lehrauftrag im Fach Zeichnen an der Fachhochschule für Gestaltung Hamburg. Seit 1987 Dozent für Zeichnen und Malen an der VHS Reinbek. Mehrere Wandbilder im öffentlichen Raum sowie zahlreiche Ausstellungen im In- und Ausland. [www.berndkoether.npage.de](http://www.berndkoether.npage.de)

Born 1944 in Hamburg, 1964–1969 studied Fine art at the HfbK Hamburg under Prof. Thiemann, Prof. Bendixen and Peter Philips. Since 1969 freelance artist. 1975–1981 instructor for painting and drawing at the VHS Norderstedt. 1978–1984 lectureship at the university for applied science for automotive engineering Hamburg for representative geometry and car design. 1983 art award of the Lichtwark Gesellschaft. 1985 art grant Ekely, Oslo, Norway. 1985/86 lectureship for drawing at the university for design Hamburg. Since 1987 instructor for painting and drawing at the VHS Reinbek. Several murals in public spaces and many exhibitions in Germany and abroad. [www.berndkoether.npage.de](http://www.berndkoether.npage.de)



**Loch**, 2003, Öl auf Leinwand, 100x100 cm

**Hole**, 2003, oil on canvas, 100x100 cm